

Title (en)

Device for producing a high-velocity liquid jet.

Title (de)

Vorrichtung zum Erzeugen eines Hochgeschwindigkeits-Flüssigkeitsstrahles.

Title (fr)

Dispositif pour produire un jet de liquide à grande vitesse.

Publication

EP 0251152 A1 19880107 (DE)

Application

EP 87109009 A 19870623

Priority

DE 3621156 A 19860624

Abstract (en)

The device has a pipeline (5) which has a valve with a valve body (3) at one end which can be moved from a starting position into an operating position, and an actuating device (4) acting on the valve body (3). The device is connected at a distance from this end of the pipeline to a liquid feed (2). To produce a high-pressure pulsed liquid jet without a separate high-pressure device, the liquid is suddenly retarded by the valve body (3) reaching its operating position to produce a liquid pressure surge at the end of the pipeline containing the valve. At least one jet opening (12) of smaller cross section than the pipeline cross section opens at the end of the pipeline having the valve and, at least in the operating position of the valve body (3) it is open in order to deliver the pulsed jet. Preferably, a passage opening (7) which is closed in the operating position of the valve body and is of greater cross section than the jet opening (12) is controlled by the valve body (3) and the end of the pipeline remote from the valve opens into an acoustically soft device (1) which reflects the pressure wave produced during the liquid pressure surge as a reducing wave. In addition, the jet opening (12) is preferably blocked off in the starting position of the valve body (3). <IMAGE>

Abstract (de)

Vorrichtung zum Erzeugen eines Hochgeschwindigkeits-Flüssigkeitsimpulsstrahles, mit einer Rohrleitung (5), welche an dem einen Rohrleitungsende ein Ventil mit einem Ventilkörper (3), der aus einer Ausgangsstellung heraus in eine Betriebsstellung bewegbar ist, und einer an den Ventilkörper (3) angreifenden Stellvorrichtung (4) aufweist und im Abstand von diesem Rohrleitungsende an einem Flüssigkeitszulauf (2) angeschlossen ist. Zur Erzeugung des Hochdruck-Flüssigkeitsimpulsstrahles ohne gesonderte Hochdruckvorrichtung wird die Flüssigkeit an dem das Ventil enthaltenden Rohrleitungsende dadurch, daß der Ventilkörper (3) seine Betriebsstellung erreicht, unter Erzeugung eines Flüssigkeitsschlags plötzlich abgebremst, wobei an dem das Ventil aufweisenden Rohrleitungsende wenigstens eine Strahlöffnung (12) kleineren Querschnitts als der Rohrleitungsquerschnitt mündet, die wenigstens in der Betriebsstellung des Ventilkörpers (3) zum Ausgeben des Impulsstrahles offen ist. Vorzugsweise wird von dem Ventilkörper (3) (3) eine in der Betriebsstellung des Ventilkörpers geschlossene Durchflußöffnung (7) größeren Querschnitts als die Strahlöffnung (12) (12) beherrscht und mündet das dem Ventil abgewandte Rohrleitungsende in eine akustisch weiche, die bei dem Flüssigkeitsschlag erzeugte Druckwelle als Verdünnungswelle reflektierende Vorrichtung (1). Bevorzugt ist außerdem die Strahlöffnung (12) in der Ausgangsstellung des Ventilkörpers (3) abgesperrt.

IPC 1-7

B05B 1/08; B08B 3/02

IPC 8 full level

A61H 9/00 (2006.01); **B05B 1/08** (2006.01); **B08B 3/10** (2006.01); **F02M 63/06** (2006.01)

CPC (source: EP)

A61H 9/00 (2013.01); **B05B 1/083** (2013.01); **B08B 3/10** (2013.01); **F02M 63/06** (2013.01)

Citation (search report)

- SU 1061845 A1 19831223 - MO STANKOINSTRUMENTALNYJ INST [SU]
- DE 2935988 A1 19810402 - SIEKE HELMUT
- DE 3229596 A1 19830310 - BARD INC C R [US]
- US 4573637 A 19860304 - PATER LARRY L [US], et al

Cited by

CN110314885A; EP1434942B1

Designated contracting state (EPC)

DE FR GB IT NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0251152 A1 19880107

DOCDB simple family (application)

EP 87109009 A 19870623